
                         Protokół Nr XXVIII/2009 
                        z Sesji Rady Gminy Darłowo 
                       z dnia  22 października  2009 roku 
            - sala kolumnowa w Bobolinie, ul.Nadmorska 4 
 

 
            Przewodniczący Rady Gminy p. Władysław 
Krakowiak o godzinie 10°° otworzył Sesję i po powitaniu 
radnych i gości oświadczył, Ŝe zgodnie z listą obecności 
aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co 
wobec ustawowego składu rady wynoszącego 15 osób – 
stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych uchwał. 
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław 
Krakowiak poprosił zebranych o uczczenie minutą ciszy 
pamięci  zmarłego śp. Radnego  Mieczysława Jączek. 
                                                
Ponadto w sesji udział wzięli: 
• Pan Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo 
• Pani Karolina Nakielska – Zastępca Wójta  
• Pani Krystyna Kisielewska – Skarbnik Gminy 
• Pani Anna Szynkowska-Borkowska - Sekretarz Gminy 
• Pan Jakub Podruczny  – Radca Prawny 
• Pani Ewa Szymczak –   Kierownik  Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Darłowie 
• Pan Tadeusz Bierniukiewicz – Koordynator 

Samorządowy, Radny Rady Powiatu Sławieńskiego 
 
Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 
2 do niniejszego protokołu. 
 
                                                                 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 3 do 
niniejszego protokołu. 
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Na Sekretarza powołano radnego Jana Fraszko. W 
głosowaniu wzięło udział 14 radnych, głosując                                               

następująco: 14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0  
głosów  „wstrzymujących  się”. 
 
Na protokolantkę Przewodniczący powołał p. ElŜbietę 
Koralewską-Winiarek. 
 
 
Ad.1.3.Ustalenie  porządku obrad. 
                                         
Proponowany porządek obrad radni otrzymali wraz z 
zawiadomieniami na XXVIII Sesję Rady Gminy Darłowo( zał. Nr  
4). 
 

ZMIANY W PORZĄDKU OBRAD: 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz  zgłosił  zmiany do 
porządku obrad proponując: 
 
                                 
I. wprowadzenie następujących projektów uchwał: 
1. Projektu uchwały przyjęcia Programu usuwania azbestu oraz wyrobów zawierających 
azbest wraz z inwentaryzacją dla Gminy Darłowo. DRUK NR 97/2009.(zał. Nr 5). 
 
W głosowaniu nad wprowadzeniem w/w projektu uchwały do porządku 
obrad wzięło udział 14 radnych, głosując następująco: 14 głosów „za”, 0 
głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
 
Rada Gminy Darłowo wyraziła zgodę na wprowadzenie w/w punktu  do  
porządku obrad. 
 
 
 

Porządek obrad: 
1.Sprawy organizacyjne: 

1.1.Otwarcie sesji. 
1.2.Stwierdzenie quorum. 
1.3.Ustalenie  porządku obrad. 
1.4.Przyjęcie protokołu   z XXVII sesji V kadencji Rady Gminy     
Darłowo z dnia  14 sierpnia 2009  roku. 
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2.Informacja Wójta Gminy Darłowo:  

• o działalności w okresie między sesjami wraz z podaniem 
aktualnej sytuacji finansowej gminy. 

 
3.    Informacja Wójta Gminy Darłowo: 

• o realizacji uchwał Rady Gminy  Darłowo między sesjami. 
        
4.Interpelacje Radnych.                                         
                                                                                               
5. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski  zgłoszone na XXVII  sesji   
Rady   Gminy    Darłowo oraz w okresie między sesjami.                                    
 
6.   Informacja Przewodniczącego o działaniach komisji Rady    Gminy    
      Darłowo. 
 
7.  CZAS DLA SAMORZĄDU. 
                                                    
8. Sprawozdanie z przebiegu sezonu turystycznego ‘ 2009. 
 
9. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia informacji o przebiegu wykonania 
budŜetu Gminy Darłowo za I półrocze 2009 roku  . DRUK NR 85/2009. 
  
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Darłowo na 2009 rok  . 
DRUK NR 86/2009. 
  
11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek opłaty miejscowej i 
uzdrowiskowej, terminu płatności oraz sposobu jej poboru na terenie Gminy 
Darłowo. DRUK NR 87/2009. 
 
12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości, 
zwolnień od tego podatku oraz poboru podatku w drodze inkasa. DRUK NR 
88/2009. 
 
13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych i zwolnień od tego podatku  . DRUK NR 89/2009. 
 
14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dziennych stawek opłaty targowej, 
terminu płatności i sposobu jej poboru na terenie Gminy Darłowo . DRUK NR 
90/2009. 
 
15. Podjęcie uchwały w sprawie obniŜenia średniej ceny skupu Ŝyta przyjmowanej 
jako podstawa obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo w 2010 
roku. DRUK NR 91/2009. 
 
16. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatku rolnego i leśnego od 
osób fizycznych w drodze inkasa i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso . 
DRUK NR 92/2009. 
 
17. Podjęcie uchwały w sprawie wydzierŜawienia nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. dz. nr geodez. 199/4 w Dobiesławiu)  . DRUK NR 
93/2009. 
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18. Podjęcie uchwały w sprawie wydzierŜawienia nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. dz. nr geodez. 239/1 w Krupach). DRUK NR 
94/2009. 
 
19. Podjęcie uchwały w sprawie wydzierŜawienia nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. dz. nr geodez. 494/4 w obr. Słowino-Słowinko) . 
DRUK NR 95/2009. 
 
20. Podjęcie uchwały w sprawie odpłatnego ustanowienia słuŜebności przesyłu (dot. 
dz. nr 315 w Kopań). DRUK NR 96/2009. 
 
21. Sprawozdanie z analizy oświadczeń majątkowych. 
 
22. Wolne wnioski i zapytania. 
 
23. Zakończenie sesji. 
 
W głosowaniu nad  w/w  porządkiem obrad  wzięło udział 14 radnych, 
głosując następująco: 14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
 
Ad.1.4. 
Przyjęcie protokołu   z XXVII sesji V kadencji Rady Gminy     Darłowo z 
dnia  14 sierpnia 2009  roku. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe protokół z XXVII   sesji V kadencji  
Rady Gminy Darłowo z dnia  14 sierpnia  2009 roku był do wglądu w Biurze 
Rady Gminy Darłowo oraz został wyłoŜony jedną godzinę przed sesją w celu 
naniesienia ewentualnych poprawek. 
                                                                                                                                                                       
Radni nie zabrali głosu w przedmiotowej sprawie. 
                                                                                       
Rada Gminy Darłowo w głosowaniu, w którym udział wzięło 14 radnych, 
głosując następująco: 
• 14 głosów „za” 
• 0 głosów „przeciw” 
• 0 głosów „wstrzymujących  się” 
przyjęła protokół z XXVII sesji Rady Gminy Darłowo z dnia  14 sierpnia    
2009  roku. 
 

 
Ad.2. 
Informacja Wójta Gminy Darłowo:  

• o działalności w okresie między sesjami wraz z podaniem 
aktualnej sytuacji finansowej gminy. 
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Pani Karolina Nakielska – Zastępca Wójta Gminy Darłowo przedstawiła 
sprawozdanie z działalności wójta. (zał. Nr 6). 
 
Następnie pani Wójt przedstawiła kondycję finansową gminy (zał. Nr 7): 
 

1) stan konta na rachunku podstawowym: 224 638,12 zł 
2) w miesiącu  bieŜącym wpłynie jeszcze subwencja oświatowa: 

464 062,oo zł 
3) gmina moŜe skorzystać z kredytu na rachunku bankowym w 

wysokości: 500 000 , oo zł 
4) lokaty: 2 400 000,oo zł 
5) wydatki do poniesienia w miesiącu czerwcu 2009 r.: 

a) środki dla szkół: 600 000,oo zł 
b) środki dla GOPS: 63 000,oo zł 
c) wynagrodzenia + pochodne: 350 000,oo zł 
d) wypłata świadczeń rodzinnych: 192 000,oo zł 
e) rachunki bieŜące: 322 209,33 zł 
f) VAT do zapłaty: 242 612,oo zł. 

 
Rada Gminy przyjęła powyŜszą informację do wiadomości. 
 
Ad.3.  
Informacja Wójta Gminy Darłowo: 

• o realizacji uchwał Rady Gminy  Darłowo między sesjami. 
 
Pani Anna Szynkowska- Borkowska  –  Sekretarz  Wójta Gminy Darłowo 
przedstawiła realizację uchwał podjętych na XVI sesji. (zał. Nr 8). 
        
Ad.4.Interpelacje Radnych.                                         
 
Na sesji  następującą interpelację złoŜył: 

• radny Jan Fraszko w sprawie dokończenia budowy chodnika przy 
drodze wojewódzkiej w Starym Jarosławiu.                                                                    

                           
Ad.5.  
Odpowiedzi na interpelacje i wnioski  zgłoszone na XXVII  sesji   Rady   
Gminy    Darłowo oraz w okresie między sesjami.                                    
 
Pani Karolina Nakielska – Zastępca Wójta Gminy Darłowo przedstawiła 
odpowiedzi na interpelacje i wnioski zgłoszone  na XVII sesji. (zał. Nr 9). 
Odpowiedzi zostały udzielone: 

• radnemu Janowi Małeckiemu 
• radnemu i sołtysowi Mirosławowi Gałuszkiewiczowi 
• sołtys Iwonie Skoczylas 
• sołtys Marii Michalskiej 
• sołtysowi Piotrowi Skoczkowi 
• sołtysowi Mieczysławowi Gondek. 
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• p. Mieczysław Gondek – Sołtys Sołectwa Wicie: powiedział, Ŝe oczekuje 
merytorycznej i konkretnej odpowiedzi dotyczącej działki nr 98/22 i 
98/24 w Wiciu. Otrzymał odpowiedź od Wójta, Ŝe te działki będą dalej 
wystawiane w przetargach. A wcześniejsze słowa pana Wójta były 
inne. Wójt powiedział, Ŝe jak osiągnie ze sprzedaŜy działek w Wiciu 
ogólnie 2 mln zł, to odstąpi od sprzedaŜy tych dwóch działek. Były 
obietnice składane przez Wójta na sesjach, Komisji Rolnictwa, Komisji 
Rewizyjnej. Sołtys po raz kolejny wnioskuje w imieniu samorządu 
wiejskiego o pozostawienie działek 98/22 i 98/24 w zasobach 
gminnych.  
 

• p. Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo: potwierdził, Ŝe w/w 
działki w Wiciu przeznaczone zostaną do sprzedaŜy, a jedyny powód to 
sytuacja ekonomiczna. Brakuje pieniędzy na wynagrodzenia dla 
nauczycieli. To jest studnia bez dna. Do końca roku będzie brakować 
ok. 0, 5 mln zł. Wójt nie wyobraŜa sobie, Ŝeby nauczyciele zostali bez 
wynagrodzenia. Te pieniądze są potrzebne do funkcjonowania 
bieŜącego gminy. 
 

• p. Mieczysław Gondek – Sołtys Sołectwa Wicia: w tej chwili uzyskano 
juŜ 1,8 mln zł ze sprzedaŜy nieruchomości. Zostały jeszcze 3 działki. 
MoŜna wyłączyć te dwie działki ze sprzedaŜy. Sołtys podkreślił, Ŝe 
występuje w imieniu i z upowaŜnienia wszystkich mieszkańców Wicia i 
rady sołeckiej. 
 

• Na tym punkt zakończono. 
 
 
Ad.6.    
Informacja Przewodniczącego o działaniach komisji Rady  Gminy      
Darłowo. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak przedstawił 
poniŜszą informację (zał. Nr 10): 
 
„Wysoka Rado 
W okresie od 14 sierpnia   2009 roku ,  to jest od daty XXVII  sesji Rady 
Gminy Darłowo V kadencji:  
następujące komisje odbyły posiedzenia: 
 
Komisja Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i  
Infrastruktury Technicznej odbyła: 
-------------------------------------------------------------------------------- 
1 posiedzenie:  15 października   2009 roku   zajmując się następującą 
tematyką: 
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1. Analiza i zaopiniowanie  wykonania budŜetu Gminy Darłowo oraz  

wykonania planu finansowego samorządowej instytucji kultury za I-
sze półrocze 2009 roku. 

2. Analiza i zaopiniowanie sprawozdań z wykonania planów 
finansowych zakładu budŜetowego i jednostek budŜetowych Gminy 
Darłowo za I-sze półrocze 2009 roku. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał na XXVIII sesję Rady Gminy     
     Darłowo. 
 

Komisja Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu  odbyła: 

---------------------------------------------------------------------------- 
1 posiedzenie:  20 października    2009 roku   zajmując się następującą 
tematyką: 
1.Analiza i zaopiniowanie  wykonania budŜetu Gminy Darłowo oraz  
wykonania planu finansowego samorządowej instytucji kultury za I-sze 
półrocze 2009 roku. 
2.Analiza i zaopiniowanie sprawozdań z wykonania planów finansowych 
zakładu budŜetowego i jednostek budŜetowych Gminy Darłowo za I-sze 
półrocze 2009 roku. 
3.Zaopiniowanie projektów uchwał na XXVIII sesję Rady Gminy     
    Darłowo. 
 

 

Komisja Oświaty i  Kultury Fizycznej odbyła: 

---------------------------------------------------------------- 
3 posiedzenia:  27 i 28 sierpnia oraz 16 października    2009 roku   o  
następującej tematyce: 

1. Wyjazd w teren : przygotowanie szkół do rozpoczęcia roku szkolnego 
2009/2010: Zespół Szkół Nr 3 w Dąbkach, Zespół Szkół Nr 1 w 
Dobiesławiu, Społeczna Szkoła Podstawowa w JeŜyczkach, Zespół 
Szkół Nr 4 w Kopnicy, Zespół Szkół nr 2 w Starym Jarosławiu, Szkoła 
Podstawowa w Słowinie. 

 
 

2.Analiza i zaopiniowanie  wykonania budŜetu Gminy Darłowo oraz  
wykonania planu finansowego samorządowej instytucji kultury za I-sze 
półrocze 2009 roku. 
3.Analiza i zaopiniowanie sprawozdań z wykonania planów finansowych 
zakładu budŜetowego i jednostek budŜetowych Gminy Darłowo za I-sze 
półrocze 2009 roku. 
4.Zaopiniowanie projektów uchwał na XXVIII sesję Rady Gminy     
    Darłowo. 
 

 
                                            



                                               - 8 -                                  
 
Komisja Prawa , Opieki Społecznej i Zdrowia odbyła: 
 ------------------------------------------------------------------------- 
1 posiedzenie:  19 października    2009 roku  zajmując się następującą 
problematyką:                                        
1.Analiza i zaopiniowanie  wykonania budŜetu Gminy Darłowo oraz  
wykonania planu finansowego samorządowej instytucji kultury za I-sze 
półrocze 2009 roku. 
2.Analiza i zaopiniowanie sprawozdań z wykonania planów finansowych 
zakładu budŜetowego i jednostek budŜetowych Gminy Darłowo za I-sze 
półrocze 2009 roku. 
3.Zaopiniowanie projektów uchwał na XXVIII sesję Rady Gminy     
    Darłowo. 
 
                                                                                                                                                        
Komisja Rewizyjna odbyła: 
-------------------------------------- 
1  posiedzenie: 14 października  2009 roku : zajmując się następującą 
tematyką: 
1.Analiza i zaopiniowanie  wykonania budŜetu Gminy Darłowo oraz  
wykonania planu finansowego samorządowej instytucji kultury za I-sze 
półrocze 2009 roku. 
2.Analiza i zaopiniowanie sprawozdań z wykonania planów finansowych 
zakładu budŜetowego i jednostek budŜetowych Gminy Darłowo za I-sze 
półrocze 2009 roku. 
3.Zaopiniowanie projektów uchwał na XXVIII sesję Rady Gminy     
    Darłowo. 
 
  
Komisja Uzdrowiskowa  odbyła: 
----------------------------------------- 
1  posiedzenie : 21 października  2009 roku : zajmując się następującą 
tematyką: 
1.Analiza i zaopiniowanie  wykonania budŜetu Gminy Darłowo oraz  
wykonania planu finansowego samorządowej instytucji kultury za I-sze 
półrocze 2009 roku. 
2.Analiza i zaopiniowanie sprawozdań z wykonania planów finansowych 
zakładu budŜetowego i jednostek budŜetowych Gminy Darłowo za I-sze 
półrocze 2009 roku. 
3.Zaopiniowanie projektów uchwał na XXVIII sesję Rady Gminy     
    Darłowo. 
 
Komisja Organizacyjno-Programowa  odbyła : 
--------------------------------------------------------------- 
1 posiedzenie : 8 paŜdziernika   2009  roku zajmując się tematyką ustalenia 
daty i porządku obrad  XXVIII    Sesji Rady Gminy.” 
 
Rada Gminy Darłowo przyjęła powyŜszą informację bez uwag. 
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Ad.7.  CZAS DLA SAMORZĄDU. 
                                                  
W dyskusji udział wzięli: 
 

• p. Zbigniew Rokicki- Dyrektor   OSW „ARGENTYT”: ośrodki 
sanatoryjne skierowały pisma do przewodniczącego rady. W związku z 
czym przedstawiciele ośrodków oczekiwali na zaproszenia na 
posiedzenia komisji, w których chcieli uczestniczyć, ale nie zostali 
powiadomieni o terminach. 
 

• p. Władysław Krakowiak – Przewodniczący Rady Gminy Darłowo: 
pisma z ośrodków sanatoryjnych były szczegółowo analizowane na 
kaŜdej komisji. Posiedzenia resortowych komisji są jawne, ogłoszenia o 
terminach są publikowane w Internecie i na tablicy ogłoszeń. KaŜdy 
zainteresowany mógł bez problemu uczestniczyć w posiedzeniach 
komisji. 
 

• p. Zbigniew Stebliński – Sołtys Sołectwa Bobolin: „Na wstępie 
pragnę podziękować dwóm osobom: Pani Karolinie Nakielskiej , 
Zastępcy wójta za udział w dniu 24.09.2009 w zebraniu wiejskim 
Sołectwa Bobolin i udzielenie rzeczowych , merytorycznych i 
kompetentnych odpowiedzi uczestnikom zebrania. Druga osoba, której 
bardzo dziękuję to Pani ElŜbieta Koralewska-Winiarek. Pani Ela 
protokołowała nasze zebranie, wskutek czego powstały przejrzyste 
uchwały i protokół bardzo dokładnie i precyzyjnie odzwierciedlający 
jego przebieg. Niech te skromne wiązanki, będą wyrazem mojej 
wdzięczności za pomoc w zorganizowaniu zebrania. Teraz przejdę do 
tematu bulwersującego naszą małą społeczność, a mianowicie 
projektów dzisiaj podejmowanych uchwał, a szczególnie do projektu w 
sprawie ustalenia stawek opłaty miejscowej i uzdrowiskowej (druk nr 
87/2009). My mieszkańcy starej części wsi nie posiadamy olbrzymich 
pensjonatów z zapleczem leczniczym i zabiegowym, które by mogły 
funkcjonować przez cały rok i przynosić znaczne dochody. Tak jest 
jedynie w centrum Dąbek w strefie A. Nasze skromne obiekty pełnią 
jedynie funkcję noclegową i to tylko przez niecałe dwa miesiące w roku. 
W związku z czym podniesienie stawki do wysokości 1,50 zł/dobę 
(wzrost o 50%) od dziecka i 3,60 zł/dobę od osób pozostałych (wzrost o 
44%) jest bardzo krzywdzące mieszkańców wsi i uderzające 
bezpośrednio po kieszeni turystów mniej zamoŜnych, którzy korzystali 
z naszych obiektów. Oni do nas nie przyjadą. Pojadą nad morze tam 
gdzie taniej, gdzie nie będą musieli płacić wysokich opłat 
uzdrowiskowych. A nasze obiekty pozostaną puste, co przełoŜy się na 
dochody Urzędu Gminy Darłowo. Wypowiadam się w imieniu 
mieszkańców wsi Bobolin, którzy twierdzą, Ŝe opłaty te powinny być 
przeznaczone na poprawę warunków przebywania w uzdrowisku 
kuracjuszy i wczasowiczów, tzn. z tych pieniędzy powinny być 
wykonane bezpieczne chodniki, oświetlenie, ulice osiedlowe,  
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• bezpieczne strzeŜone plaŜe, wyraźnie oznakowane ulice i 
uporządkowana numeracja posesji itd. A w starej części Bobolina 
Gmina od kilku lat nie robi nic! Szanowni Państwo tak dalej być nie 
moŜe. Byliśmy dotychczas spokojną wsią nadmorską i nie chcieliśmy 
być w strefie Uzdrowiska. Nikt teŜ nie pytał nas o zdanie w tej sprawie. 
Włączono wieś do Uzdrowiska wbrew woli mieszkańców i bez ich 
wiedzy. Dzisiaj zdziera się z nas coraz wyŜsze podatki, a od naszych 
gości coraz wyŜsze opłaty uzdrowiskowe. W związku z czym wnioskuję 
w imieniu mieszkańców wsi (strefa B Uzdrowiska) o zniesienie opłaty 
uzdrowiskowej a wprowadzenie tak jak było poprzednio opłaty 
miejscowej. PowyŜsze podyktowane jest tym, Ŝe nasza wieś nie spełnia 
warunków istnienia Uzdrowiska, a Gmina nic nie robi w celu 
spełnienia tych warunków (brak chodników, oświetlenia, plaŜy 
strzeŜonej, numeracji posesji, nazewnictwa ulic). Odrębnym tematem 
jest obwodnica Uzdrowiska Dąbki. Na zebraniu wiejskim wielokrotnie 
poruszano ten temat. Nikt nie rozumie komu i czemu ma słuŜyć 
planowany jej przebieg. Według planu przestrzennego 
zagospodarowania sporządzonego dla miejscowości Dąbki – Bobolin 
ponad 30 lat temu – zawsze jej lokalizacja rozpoczynała się przed wsią 
Bobolin w miejscu istniejącej gminnej drogi polnej zaczynającej się tuŜ 
przed pierwszym mostem w prawo w stronę Darłowa, a kończyła za 
oczyszczalnią ścieków za Dąbkami. Pan Wójt wymyślił inny jej 
przebieg. Rozpoczyna się ona na osiedlu przy ul. Nadmorskiej w 
Bobolinie a kończy za Dąbkami przy oczyszczalni ścieków, pomijając 
starą część wsi Bobolin z bardzo ostrymi zakrętami i bez chodników. 
Czy nie jest to przypadkiem prywatna schetynówka pana Wójta? 
Gdyby poprowadzić tą obwodnicę w pierwotnej lokalizacji, to niewiele 
by zabrakło do wyeliminowania ruchu cięŜkich pojazdów z całej 
miejscowości Bobolin. Pytanie mieszkańców brzmi: 1) dlaczego 
zmieniono plan przebiegu obwodnicy?, 2) dlaczego  gmina nie dba o 
dobro wszystkich mieszkańców Bobolina, a tylko o wąską grupę ludzi 
majętnych?”(zał. Nr 11). 
  

• p. Zbigniew Rokicki – Dyrektor OSW „ARGENTYT”: zaproponowana 
stawka opłaty uzdrowiskowej na 2010 rok jest bardzo wysoka. Gmina 
chce podnieść jednorazowo stawki do 3,60 zł za osobę dorosłą i 1,50 zł 
za dziecko. Jest to bardzo drastyczna podwyŜka. W Kołobrzegu jest 
opłata uzdrowiskowa w wysokości 3 zł za osobę dorosłą i 1,20 zł za 
dziecko. A nie ma nawet co porównywać struktury Uzdrowiska 
Kołobrzeg i Uzdrowiska Dąbki. 

 
• p. Jan Górski – mieszkaniec Dąbek, przedstawiciel Stowarzyszenia 

Przyjaciół Uzdrowiska „Dąbki”: istnieje naukowo udowodniona teza, 
Ŝe po tak drakońskim podniesieniu stawki podatkowej nastąpi ogólne 
zmniejszenie wpływów. Tak to się skończy równieŜ w Gminie Darłowo, 
zmniejszeniem wpływów do budŜetu gminy. MoŜna jeszcze zrozumieć 
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• podniesienie opłaty uzdrowiskowej  o stopień inflacji, ale podnoszenie 
opłaty uzdrowiskowej o 40-50% jest bardzo niebezpieczne. 
 

• p. Mieczysław Gondek – Sołtys Sołectwa Wicie: zgłosił problem 
nieprzejezdnej ulicy Admiralskiej w tej miejscowości. Wczasowicze z 
ośrodków oddalonych od morza 150-250 metrów mają do morza ok. 
800 metrów. W Wiciu jest duŜo ślepych dróg bez przejazdów. Od 
wczorajszego dnia drogi są nieprzejezdne. 

 
• p. Mariusz Urbanowicz – właściciel Ośrodka Szkoleniowo-

Wypoczynkowego „DUKAT”: „w Krynicy Zdrój opłata uzdrowiskowa 
wynosi 2,50 zł. Ta państwa pazerność doprowadzi do tego, Ŝe jako 
właściciel ośrodka sanatoryjnego złamie prawo i zakaŜe poboru opłaty 
uzdrowiskowej przez swoich pracowników. Niech gmina sama pobiera 
opłatę uzdrowiskową od przyszłego roku. Na dzień dzisiejszy ośrodek 
zebrał 116 tys. opłaty uzdrowiskowej, czyli i 30% więcej niŜ w ubiegłym 
roku. Do końca 2009 roku zbierze ok. 140 tys. zł. Nie będą moi 
pracownicy wysłuchiwać tych wszystkich niepochlebnych komentarzy 
wczasowiczów, Ŝe gmina pobiera opłatę uzdrowiskową tylko za 
powietrze. Ustawodawca wyraźnie określił, Ŝe zebrana opłata 
uzdrowiskowa powinna wrócić do uzdrowiska w formie inwestycji w 
infrastrukturze. A u nas w Uzdrowisku Dąbki nic się nie zmienia. 
Pieniądze, które wpływają z opłaty uzdrowiskowej nie wracają w 
infrastrukturze na miejscowości wchodzące w skład uzdrowiska.” 

 
• p. Jan Górski – mieszkaniec Dąbek, przedstawiciel Stowarzyszenia 

Przyjaciół Uzdrowiska Dąbki: „biegnie kolejny rok, który w Gminie 
Darłowo nacechowany jest słabym zrozumieniem istoty uzdrowiska. 
Połączone jest to z nieudolnym administrowaniem przestrzenią 
uzdrowiska. Mieszkańcy miejscowości Dąbki, Bobolin i Wicie 
przedstawiani  są w Gminie Darłowo jako cwaniacy. A przecieŜ ci 
mieszkańcy bardzo cięŜko pracują,  przygotowując się do sezonu 
turystycznego przez cały rok. Tak drastyczna podwyŜka opłaty 
uzdrowiskowej będzie prowadzić do deprecjacji tych nadmorskich 
miejscowości. W uzdrowisku są zatrudnieni mieszkańcy z całej gminy. 
Uzdrowisko to wielkie przedsiębiorstwo. Dąbki, Bobolin, Wicie i Kopań 
dają szansę pracy i utrzymania wielu rodzinom z terenu gminy. Ale 
musimy dać szansę młodemu Uzdrowisku Dąbki. A my zaciskamy 
pętlę na tak z trudem urodzonym dziecku. Dlaczego przez tyle lat nie 
powstał zespół w urzędzie gminy do pozyskiwania środków unijnych. 
Kto jest odpowiedzialny za całkowity brak środków zewnętrznych na 
strategiczne inwestycje i infrastrukturę. Dlaczego nie wypracowaliśmy 
wspólnej wizualizacji Dąbek, Bobolina i Wicia? Brak jest ciągów 
komunikacyjnych pomiędzy poszczególnymi nadmorskimi 
miejscowościami. Powstałą w tym roku scenę nad jeziorem w Dąbkach 
juŜ zatapia woda. Deski spęczniały. W tych miejscowościach zabudowa 
jest niespójna. Ministerstwo Zdrowia daje ostrzeŜenia, Ŝeby nie 
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• budować kurniczków, a na rogu naprzeciwko kościoła w Dąbkach 

powstaje zespół malutkich domków drewnianych, chociaŜ taka 
zabudowa jest zakazana w strefie A uzdrowiska. Są kolejne próby 
sprzedaŜy ogólnodostępnego parku w Dąbkach. Po raz drugi Wójt 
ogłosił przetarg, zniŜając cenę wyjściową z 700 tysięcy złotych do 300 
tysięcy. Park jest czymś waŜnym dla uzdrowiska o czym wszyscy są 
przekonani, zwłaszcza mieszkańcy Dąbek i przyjeŜdŜający tu 
kuracjusze.”  
 

• p. Mieczysław Gondek – Sołtys Sołectwa Wicie: jako przedstawiciel 
mieszkańców walczy o zachowanie majątku gminnego tj. dwóch 
działek w centrum Wicia i nie dopuszczenie do jego sprzedaŜy. 
Mieszkańcy cały czas monitują, aby pozostawić te nieruchomości w 
celu zagospodarowania ich na potrzeby mieszkańców i turystów. 
Komisja Rolnictwa i Komisja Rewizyjna poparły mieszkańców, aby nie 
sprzedawać tych nieruchomości. Ale Wójt i tak chce wystawić je do 
przetargu, wbrew woli ludzi. Zmarnowane zostało 10 lat, jeŜeli chodzi o 
pozyskiwanie środków unijnych. Miasto Darłowo, Gmina Postomino 
składają wnioski o środki zewnętrzne i one są rozpatrywane 
pozytywnie. Tylko Gmina Darłowo nie potrafi. Zostały przygotowane 
dokumenty na odnowę wsi, poszło tyle pieniędzy na opracowanie 
dokumentacji, którą odłoŜono na półki, a wnioski na pozyskanie 
środków unijnych nie zostały złoŜone. Na Wiciu teŜ będzie 
prowizoryczna zabudowa. Tyle razy były składane wnioski do Wójta, 
Ŝeby nie powstawały takie szpetne budy , jak przy samej plaŜy w 
Wiciu, ale bez rezultatu. Na parkingu przy plaŜy taka buda stoi juŜ 4 
rok. A Wójt daje dzierŜawy tylko do 3 lat. Umowy dzierŜawy 
podpisywane są bez Ŝadnych konsultacji z mieszkańcami. O cokolwiek 
mieszkańcy napisali wniosek do Wójta, to pozostawał on bez realizacji. 
 

• p. Jan Małecki – radny Gminy Darłowo:” uzdrowisko  to nie tylko 
Dąbki, ale i Bobolin, śukowo Morskie, Bukowo Morskie i Porzecze. 
Dąbki to nie tylko pieniądze z ośrodków, z nieruchomości, ale teŜ z 
radaru. Opłaty uzdrowiskowe są potrzebne. To są dodatkowe pieniądze 
do budŜetu gminy i powinny być proporcjonalnie podzielone i 
przeznaczone na te wszystkie miejscowości uzdrowiskowe. Do 10 
października 2009 roku wpłynęło juŜ 970 tysięcy złotych. Do końca 
roku będzie  milion. Trzeba doliczyć do tego  milion z Warszawy. 
Przeznaczmy te pieniądze na te miejscowości uzdrowiskowe, na 
Porzecze, śukowo, Bukowo, ale przede wszystkim na Dąbki i Bobolin, 
bo to jest serce uzdrowiska. Komisja Uzdrowiskowa podjęła wnioski do 
przyszłorocznego budŜetu na następujące inwestycje: 1) dostosowanie 
w uzdrowisku przejść na plaŜę dla osób niepełnosprawnych,2)budowa 
promenady brzegiem jeziora od mola w stronę drogi wojewódzkiej 203 
w Dąbkach,3)budowa szaletów publicznych w Dąbkach,4)wytyczenie i 
budowa parkingów w Dąbkach. Zróbmy te inwestycje, Ŝeby 
mieszkańcy, którzy przyjeŜdŜają wiedzieli, Ŝe ulice, oświetlenie i inne 
rzeczy są robione właśnie z zebranej opłaty uzdrowiskowej. Jeszcze raz 
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• radny zaapelował, aby pieniądze z opłaty uzdrowiskowej były 

przeznaczone na infrastrukturę w Uzdrowisku Dąbki, łącznie z 
Porzeczem.” 
 

• p. Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo: te tematy się 
powtarzają. Wójt jest mieszkańcem tej gminy, ale spoza uzdrowiska. A 
wszystkie środki są przeznaczane właśnie na uzdrowisko. Uzdrowisko 
się rozwija. Została podjęta decyzja o rozszerzeniu strefy A o kolejne 
ośrodki sanatoryjne, a baza została zwiększona do 1700 łóŜek. Dzisiaj 
trzeba wydać 12 mln złotych na oczyszczalnię. Co z tego, Ŝe będą ładne 
chodniki, jak ścieki będą płynąć do jeziora. Gmina składa wniosek na 
dofinansowanie budowy oczyszczalni w Rusku i sieci kanalizacyjnej. Z 
unii moŜna pozyskać do 60% kosztów budowy, reszta środków musi 
być zabezpieczona w naszym budŜecie. Praktycznie 20 milionów 
złotych jest przeznaczane na uzdrowisko. Co mają powiedzieć 
mieszkańcy Kopań, którzy otrzymują 20 tys. rocznie na swoje 
potrzeby. A gdyby przeznaczyć na tą miejscowość 200 tys., to by się im 
bardzo dobrze Ŝyło. Jak jest tak źle to dlaczego tak się rozwija Bobolin. 
Trochę rozwagi. Gmina to nie tylko uzdrowisko. Odnośnie Wicia, to jest 
przygotowanych szereg wniosków do realizacji, przyjdzie na nie czas. 
Jest kryzys, a w kryzysie inwestować, kto się odwaŜy? 
 

• p. Zbigniew Rokicki – Dyrektor OSW „ARGENTYT”: słyszał, „Ŝe  
sanatoria znowu zostaną obłoŜone maksymalną stawką podatku od 
nieruchomości. Sanatorium jest pewną formą szpitala. Sanatorium 
funkcjonuje na zasadach kontraktu z Narodowym Funduszem 
Zdrowia, który stawia pewne wymogi. Przede wszystkim musi być 
powołany Zakład Przyrodo-leczniczy (na stałe jest zatrudnionych 25 
osób). Urządzenia do prowadzenia lecznictwa sanatoryjnego teŜ są 
bardzo drogie  np. krio-komora kosztuje ok. 80 tys. zł, urządzenie do 
kąpieli ok. 50 tys. zł. Koszt wszystkich urządzeń sanatoryjnych to rząd 
kwoty ok. 1 mln 800 tys. zł. Narodowy Fundusz Zdrowia płaci za jedno 
dziecko 60 zł, natomiast za osobę dorosłą 83 zł / dziennie. Nakładanie 
na sanatoria maksymalnych stawek podatkowych jest 
nieporozumieniem. Są gminy zamoŜne np. Rewal czy Jarosławiec, w 
których nie ma maksymalnych stawek podatkowych, poniewaŜ te 
gminy chcą do siebie ściągnąć jak największe rzesze turystów . Inne 
gminy potrafią pozyskać środki zewnętrzne na infrastrukturę. 
Uzdrowisko w GiŜycku pozyskało 10 mln na utworzenie parku 
uzdrowiskowego.  Dlaczego Gmina Darłowo nie pozyskała ani jednej 
złotówki ze środków unijnych? Mogłaby delegacja z rady wybrać się w 
odwiedziny do Kudowy Zdrój czy do GiŜycka i zobaczyć jak funkcjonują 
inne uzdrowiska.” 
 

• p. Zbigniew Stebliński – Sołtys Bobolina:” my naprawdę nie chcemy 
wiele. Są to drobne inwestycje typu zasypanie rowu i zrobienie 
chodnika łączącego Bobolin z Dąbkami, oświetlenie, poprawienie stanu 
dróg dojazdowych do posesji. „ 
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• p. Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo: odpowiadając 
przedmówcy powiedział, Ŝe sprawa rowu leŜy w gestii Wojewódzkiego 
Zarządu Dróg w Szczecinie. Gdyby to zaleŜało od Wójta, to ta sprawa 
byłaby juŜ załatwiona 2 lata temu. 
 

• p. Mariusz Urbanowicz – właściciel Ośrodka Szkoleniowo-
Wypoczynkowego „DUKAT” w Dąbkach: „Wójt się chwali, Ŝe się 
wszystko rozwija, a tu jest wszystko zacofane, aŜ przykro. Są wójtowie, 
którzy mogą się pochwalić swoimi osiągnięciami. Na przykład w Busku 
pozyskano aŜ 40 mln zł ze środków unijnych dla jednego sanatorium. 
W przyszłym roku będą mniejsze dochody z tytułu zawarcia 
kontraktów z Narodowym Funduszem Zdrowia o 10-15%. Kuracjusze z 
wolnej stopy tu nie przyjadą, bo nie ma infrastruktury w naszym 
uzdrowisku. Zostało skierowane do przewodniczącego radny pismo, 
Ŝeby gmina się nie przeliczyła, zakładają w dochodach stawki 
maksymalne, które mogą nie wpłynąć w ogóle do budŜetu. W sprawie 
podatków  w chwili obecnej toczy się postępowanie w Naczelnym 
Sądzie Administracyjnym. Na przełomie listopada i grudnia br moŜe 
zapaść wyrok,  i moŜe się nawet okazać, Ŝe gmina będzie musiała 
zwrócić niesłusznie pobrane naleŜności podatkowe od sanatoriów. Na 
przykładzie Ośrodka Szkoleniowo-Wypoczynkowego „DUKAT” w 
Dąbkach wzrost roczny podatku od nieruchomości był bardzo 
radykalny z 47 tysięcy do 170 tysięcy złotych.” Mówca zaapelował po 
raz kolejny, Ŝeby radni nie podwyŜszali w tak drastyczny sposób 
podatków. 

• Na tym dyskusję zakończono. 
 

 
Ad.8.  
Sprawozdanie z przebiegu sezonu turystycznego ‘ 2009. 
 
Szczegółowe sprawozdanie z sezonu turystycznego przedstawił p. Robert 
Murii – inspektor promocji turystyki, współpracy z zagranicą. (zał. Nr 12).  
 
 
Ad.9.  
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia informacji o przebiegu 
wykonania budŜetu Gminy Darłowo za I półrocze 2009 roku  . DRUK NR 
85/2009. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak  przedstawił 
projekt uchwały wraz z uzasadnieniem ( zał. Nr 13). 
 
Informacja o przebiegu wykonania budŜetu Gminy Darłowo oraz informacja o 
przebiegu wykonania planu finansowego samorządowej instytucji kultury za I-sze 
półrocze 2009 roku stanowi zał. Nr 14  do niniejszego protokołu. 
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Sprawozdania z wykonania planów finansowych zakładu budŜetowego i jednostek 
budŜetowych Gminy Darłowo za I-sze półrocze 2009 rok. (zał. Nr  15). 
 
 
Pani Karolina Nakielska – Zastępca Wójta Gminy Darłowo przedstawiła uchwałę Nr 
LXX/166/Z/2009 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Szczecinie z dnia 24 sierpnia 2009 roku w sprawie pozytywnej opinii o informacji 
Wójta Gminy Darłowo z przebiegu wykonania budŜetu za I półrocze 2009 roku. (zał. 
Nr 16). 
 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która przedstawiła 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
 
Przewodniczącemu Komisji Uzdrowiskowej p. JÓZEFOWI SZYMACHA, który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały.  
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
 
 
Przewodniczącemu Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia p. JANOWI 
RÓśYCKIEMU, który przedstawił pozytywną opinię dot. projektu uchwały. 
                      
Przewodniczącemu Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej p. ANTONIEMU 
SZYNKOWSKIEMU, który przedstawił pozytywną opinię dot. projektu 
uchwały. 
                                               
 
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 14  radnych, głosując 
następująco: 14 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXVIII/381/2009  w sprawie rozpatrzenia informacji o przebiegu 
wykonania budŜetu Gminy Darłowo za I półrocze 2009 roku   została 
podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr 17 ). 
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Ad.10.  
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Darłowo na 2009 
rok  . DRUK NR 86/2009. 
 
Skarbnik Gminy Darłowo p. Krystyna Kisielewska przedstawiła projekt 
uchwały wraz z uzasadnieniem ( zał. Nr 18). 
Uzasadnienie: 
„Wójt Gminy Darłowo zaproponował następujące zmiany: 

1. Zwiększyć plan dochodów o kwotę 1 412 900 zł – jak wykazano w załączniku 
nr 1 do projektu uchwały. 

2. Dokonać przeniesień wydatków: 
• z wypłaty świadczeń społecznych na dotację dla Banku śywności kwotę 

2 000 zł (uchwała wcześniej podjęta przez radę gminy – o dotowaniu tej 
jednostki), 

• z niewykorzystanych środków na wypłatę stypendiów na wynagrodzenia 
dla nauczycieli kwotę 117 000 zł. 

3. Zwiększyć plan wydatków o kwotę 1 412 900 zł na następujące zadania: 
• remont budynku przy ul. Tynieckiego: 30 000 zł 
• wynagrodzenia i pochodne dot. urzędu gminy: 412 500 zł 
• odsetki od zaciągniętych kredytów: 20 800 zł 
• wydatki na oświatę (głównie wynagrodzenia i pochodne): 470 600 zł 
• budowa sali gimnastycznej w JeŜyczkach: 60 000 zł 
• wynagrodzenia i pochodne dot. świetlic socjoterapeutycznych: 149 000 zł 
• wynagrodzenia dot. GOPS: 104 000 zł 
• wynagrodzenia Punktu Przygotowywania Posiłków w Bobolinie: 96 000 zł 
• rozbudowa świetlicy wiejskiej w Sińczycy: 70 000 zł. 

Na konto Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej wpłynęło 
ponad plan 80 000 zł z tytułu opłat za wycinkę drzew. Środki te proponuje się 
przeznaczyć na dalszą realizację zadania inwestycyjnego pn. „Budowa składowiska 
odpadów w Krupach” . BudŜet po dokonanych zmianach przedstawia się tak jak 
określono w § 5 projektu uchwały”.  
  
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która przedstawiła 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
 
Przewodniczącemu Komisji Uzdrowiskowej p. JÓZEFOWI SZYMACHA, który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały.  
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
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Przewodniczącemu Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia p. JANOWI 
RÓśYCKIEMU, który przedstawił pozytywną opinię dot. projektu uchwały. 
                      
Przewodniczącemu Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej p. ANTONIEMU 
SZYNKOWSKIEMU, który przedstawił pozytywną opinię dot. projektu 
uchwały. 
                                               
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 14  radnych, głosując 
następująco: 14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXVIII/382/2009  w sprawie zmian w budŜecie Gminy Darłowo na 2009 
rok   została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr 19). 
 
Ad.11.  
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek opłaty miejscowej i 
uzdrowiskowej, terminu płatności oraz sposobu jej poboru na terenie 
Gminy Darłowo. DRUK NR 87/2009. 
 
Zastępca Wójta Gminy Darłowo p. Karolina Nakielska przedstawiła projekt 
uchwały wraz z uzasadnieniem ( zał. Nr 20). 
Uzasadnienie: 
Wójt Gminy Darłowo zaproponował następujące  stawki opłaty miejscowej: 
         1) w wysokości 0,95 zł za kaŜdy dzień pobytu dla dzieci do lat 7, 
         2) w wysokości 1,90 zł za kaŜdy dzień pobytu dla pozostałych osób. 

Opłata miejscowa płatna jest w pierwszym dniu pobytu przez osoby fizyczne      
przebywające czasowo w celach wypoczynkowych, szkoleniowych lub 
turystycznych na obszarze sołectw  Kopań i Wicie. 

Wójt  Gminy Darłowo  zaproponował  następujące   stawki  opłaty  

uzdrowiskowej: 
         1) w wysokości 1,50 zł za kaŜdy dzień pobytu dla dzieci do lat 7, 
         2) w wysokości 3,60 zł za kaŜdy dzień pobytu dla pozostałych osób. 
Opłata uzdrowiskowa płatna jest w pierwszym dniu pobytu przez osoby fizyczne 

przebywające czasowo w celach wypoczynkowych, zdrowotnych, 
szkoleniowych lub turystycznych na obszarze sołectw: Dąbki, Bobolin, 
śukowo Morskie, Bukowo Morskie i Porzecze. 

„Niniejszy projekt  uchwały stanowi wykonanie dyspozycji Ustawy o podatkach i 
opłatach lokalnych. Zgodnie z obwieszczeniem Ministra Finansów z dnia 3 
sierpnia 2009r. w sprawie górnych granic stawek kwotowych podatków i opłat  
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lokalnych wysokość stawek opłaty miejscowej i uzdrowiskowej, terminu płatności 
oraz sposobu jej poboru ustalonej przez Radę Gminy nie moŜe przekroczyć stawek  
określonych w art.19 pkt 1.” 

 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która przedstawiła 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
 
Przewodniczącemu Komisji Uzdrowiskowej p. JÓZEFOWI SZYMACHA, który 
przedstawił WNIOSEK  komisji dot. projektu uchwały:  
            „Komisja Uzdrowiskowa na posiedzeniu w dniu 21 

października 2009 roku podjęła wniosek o pozostawienie stawek opłaty 
uzdrowiskowej na poziomie 2009 roku tj: 

1) w wysokości 1,00 zł za kaŜdy dzień pobytu dla dzieci do lat 7, 
2) w wysokości 2,50 zł za kaŜdy dzień pobytu dla pozostałych osób”. 

 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał pod głosowanie w/w 
wniosek Komisji Uzdrowiskowej. W głosowaniu  udział wzięło 14  
radnych, głosując następująco: 3 głosy „za”, 11 głosów „przeciw”, 0  
głosów „wstrzymujących się”. Wniosek nie został przyjęty przez Radę 
Gminy Darłowo. 
 
Dyskusja: 

• p. Józef Szymacha – radny Gminy Darłowo: wyraził swój 
zdecydowany sprzeciw do tak wysokich stawek opłaty 
uzdrowiskowej. Radny odbiera uwagi od mieszkańców Dąbek i 
Bobolina, Ŝe będą uchylać się od poboru tej opłaty. W tych 
miejscowościach uzdrowiskowych brak jest oświetlenia, chodników, 
zejść na plaŜę, przystosowanych dla osób niepełnosprawnych. Brak 
jest ratowników w Bobolinie. Radny powiedział, Ŝe na pewno będzie 
głosował przeciwko. 
 

• p. Szymon Krawczuk – radny Gminy Darłowo: z jednej strony 
padają argumenty dotyczące dochodów gminy i w związku z tym 
koniecznością podwyŜszenia opłaty uzdrowiskowej. Z drugiej strony 
czy tak radykalne podniesienie podatków da rzeczywiście realny 
wzrost tych podatków. Według radnego przy tak wysokiej opłacie 
uzdrowiskowej grozi nam odpływ turystów. Jako młode uzdrowisko 
nie mamy jeszcze co zaoferować turystom i kuracjuszom. Wygrają 
gminy, gdzie się inwestuje w infrastrukturę. Samo powietrze i morze  
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• juŜ mogą nie wystarczyć. Turyści wybiorą inne, bardziej atrakcyjne i 

tańsze miejscowości. Wzrost opłaty uzdrowiskowej o 44% z 2,50zł 
do 3,60 zł dla dorosłych, oraz o 50% z jednej złotówki na 1,50% dla 
dzieci jest za wysoki. Radny wyraził swój zdecydowany sprzeciw 
przeciwko tak drastycznej podwyŜce. 
 

• p. Jan Fraszko – radny Gminy Darłowo: radni zgodzili się aby 
podnieść opłatę uzdrowiskową, ale Ŝeby duŜą część tych  pieniędzy  
zostało zainwestowanych w infrastrukturę w miejscowościach 
uzdrowiskowych. Takie były dyskusje na resortowych komisjach 
rady. 

 
• p. Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo: wyraził 

zdziwienie takim poglądem, Ŝe jak zostaną podwyŜszone podatki, to 
będzie brak ściągalności. Wójt podał przykład Wicia, gdzie w 
ubiegłym roku pomimo tak wielkich protestów udało się ściągnąć ok. 
70-80 tys. złotych. Gros środków pobranych w formie opłaty 
uzdrowiskowej wraca do uzdrowiska , które nie ma być zalane 
betonem, ale ma być oazą ciszy i spokoju. Padają porównania do 
innych uzdrowisk, ale nasze uzdrowisko jest młode i jesteśmy 
dopiero na początku drogi. Nie moŜe być takiego poglądu, Ŝe tam 
skąd są ściągane podatki, tam powinny być inwestowane. 
Przykładem są farmy wiatrakowe. Podatki z tego tytułu powinny 
trafiać tylko i wyłącznie do Kopań, Cisowa, Barzowic, a tak nie jest. 
Bardzo waŜne dla utrzymania uzdrowiska jest ochrona środowiska , 
poprzez ratowanie jeziora. Gmina Darłowo jest w trakcie budowy 
oczyszczalni w Rusku, dokąd ścieki będą w pierwszej kolejności 
odprowadzane z terenu uzdrowiska. Kolejną bardzo waŜną 
inwestycją jest planowana budowa pierwszego etapu obwodnicy 
Dąbki-Bobolin. W trakcie opracowywania jest plan 
zagospodarowania przestrzennego dla uzdrowiska. To wszystko 
wiąŜe się ze środkami finansowymi. Opłata uzdrowiskowa , to nie 
pieniądze ośrodków sanatoryjnych, ale tych co przyjeŜdŜają. MoŜna 
od opłaty uzdrowiskowej odstąpić, ale tylko w przypadkach ściśle 
określonych w ustawie. Stawki zostały zaproponowane, a 
ostateczna decyzja zostanie podjęta przez Radę Gminy Darłowo. 
 

• p. Jadwiga Gosiewska – Przewodnicząca Stowarzyszenia 
Przyjaciół Uzdrowiska Dąbki: mówczyni nie ma Ŝadnego interesu , 
bo nie ma ani ziemi w uzdrowisku, ani nie jest właścicielem 
sanatorium, ale to co robi dla uzdrowiska wypływa z potrzeby serca. 
„PodwyŜsza się bardzo radykalnie cenę opłaty uzdrowiskowej, a w 
zamian jest ciemno, brudno, nie moŜna zejść nad morze, bo zejścia 
nie są przystosowane dla osób niepełnosprawnych, matek z dziećmi 
i wózkami. Nikt tu z obecnych, nie chce wszystkich środków z opłaty 
uzdrowiskowej na Dąbki. Ale chociaŜ ich części, zainwestowanych w 
infrastrukturę i poprawę warunków w miejscowościach naleŜących 
do uzdrowiska. Za trzy do pięciu lat uzdrowiska Dąbki nie będzie  
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• wcale. Powinno być wykonane oświetlenie, dbałość o czystość i ład 

to podstawa, zejścia na plaŜę powinny być zrobione wg. standardów 
, tak aby w następnym sezonie nikt nie musiał się wstydzić.” 
Mówczyni jeszcze raz podkreśliła, Ŝe jej działania w zakresie 
uzdrowiska są altruistyczne. 
 

• p. Jan Górski – mieszkaniec Dąbek, przedstawiciel 
Stowarzyszenia Przyjaciół Uzdrowiska Dąbki: powinny być 
przeprowadzone konsultacje z mieszkańcami na temat podwyŜki 
opłaty uzdrowiskowej. To nie jest tak, Ŝe ludzie do końca są 
przeciwni podwyŜce opłaty, ale okazuje się, Ŝe mogą zaakceptować 
realne podwyŜki na przykład: 1,10 zł/ za dziecko i 2,80 zł/ za osobę 
dorosłą. Dałoby to szansę 20% przyrostu podatku. 

 
 

• p. Mieczysław Gondek – Sołtys Sołectwa Wicie: mieszkańcy i 
inwestorzy w tej miejscowości w maju ub. roku dowiedzieli się, Ŝe 
mają zbierać opłatę miejscową. Był to bardzo późny termin.  W 
Jarosławcu na przykład dzieci do lat 3 w ogóle nie płacą opłaty 
miejscowej. Ośrodek Sołtysa zebrał ok. 5-7 tys. złotych. Dlaczego 
opłata uzdrowiskowa musi być pobierana od kombatantów,  od ludzi 
od widocznym kalectwie. Rada powinna ustalić zwolnienia od 
poboru opłaty dla dzieci do lat 3 i kombatantów. 
 

• p. Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo: ustawa wyraźnie 
określa od kogo nie pobiera się opłaty uzdrowiskowej i miejscowej. 
Pani doktor Gosiewska lekko mówi, Ŝe było brudno w 
miejscowościach uzdrowiskowych. Na plaŜach było czysto. Dla 
Gminnego Zakładu UŜyteczności Publicznej w Dąbkach gmina 
przekazała dodatkowo 100 tys. zł z przeznaczeniem na sprzątanie. 
Takie zdania, Ŝe było brudno mogą boleć osoby, które były 
odpowiedzialne na utrzymanie porządku. Mamy problemy np. w 
Bobolinie z zanieczyszczeniami przez konie. Wójt poprosił, aby 
stwierdzenia, Ŝe było brudno poprzeć konkretnymi przykładami. 

 
• p. Maria Kosińska – właściciel „Mustafy” w Bobolinie:” my nie 

brudzimy, my sprzątamy. Tych koni jest wiele w okolicy, a my 
zbieramy zanieczyszczenia za wszystkich. Jeździmy tylko trasami, 
które zostały szczegółowo uzgodnione z Urzędem Morskim w 
Słupsku. Zrobiliśmy za własne pieniądze drogę, przekopy. Opłata 
uzdrowiskowa moŜe wynosić nawet i 5 zł, tylko niech gmina załoŜy 
punkt zbierania tej opłaty. Nikt na nas nie będzie mówił, Ŝe my 
oszukujemy. Lepiej kogoś oskarŜać. Będzie to wtedy rzetelne i 
uczciwe. Ja się zastanawiam powaŜnie, Ŝeby stąd wyjechać. Nikt 
nie wie jako są koszty utrzymania konia. A kaŜdy w ofercie 
turystycznej powołuje się, Ŝe ma w pobliŜu stadninę koni, więc jest 
to jakaś dodatkowa atrakcja turystyczna. Robimy wiele, Ŝeby nie 
było po nas odchodów końskich. Kiedyś sama sprzątam plaŜę z  
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• pampersów i ze śmieci, bo mi się chciało, bo miałam zapał. Dzisiaj 

inaczej wygląda Bobolin. To my jako pierwsi inwestorzy 
pokazaliśmy mieszkańcom, Ŝe moŜna Ŝyć inaczej, lepiej, Ŝe moŜna 
mieć posprzątane swoje podwórko. Dzisiaj kaŜdy chce mieć działkę 
w Bobolinie. Ale to jest bardzo cięŜka praca. I nie obciąŜajcie nas, Ŝe 
my brudzimy, bo robimy bardzo wiele.” 
 

• p. Jan Mikołajczyk – radny Gminy Darłowo: bardzo wiele 
środków finansowych jest skierowanych na miejscowości 
uzdrowiskowe, szczególnie Dąbki i Bobolin. Inne miejscowości, które 
teŜ naleŜą do gminy Darłowo czekają cierpliwie na swoją kolej. A teŜ 
mieszkańcy chcą Ŝyć lepiej i ładniej. Jako mieszkaniec 
Kowalewiczek jest juŜ pogodzony z tym, Ŝe gros pieniędzy idzie na 
Dąbki, Wicie i miejscowości nadmorskie. 

  
• p. Maria Kosińska – właściciel „Mustafy” w Bobolinie: 

„Ŝebyście Państwo mieli za co inwestować np. w Kowalewiczkach i 
w Kowalewicach i innych miejscowościach gminy, to podatki przede 
wszystkim są ściągane z miejscowości nadmorskich. Gdyby w 
gminie były środki unijne to lepiej i szybciej moŜna byłoby poprawić 
infrastrukturę w całej gminie. Ale to my musimy wysłuchać to co 
mają do powiedzenia wczasowicze o naszych miejscowościach. A 
nasłuchać się niestety trzeba. Trzy osobowa rodzina zapłaci za 
pobyt 130 zł, ale oprócz powietrza i morza nie moŜna im nic 
zaoferować. Takie miejscowości jak Bobolin i śukowo, de facto 
pobrzeŜa uzdrowiska, czy rzeczywiści muszą być objęte tą opłatą 
uzdrowiskową? PrzyjeŜdŜają tu ludzie o róŜnym standardzie, ale 
bogaci wybierają inne miejscowości nadmorskie, a nie Bobolin. „ 

 
 

• p. Mariusz Urbanowicz – właściciel Ośrodka Szkoleniowo-
Wypoczynkowego „DUKAT” w Dąbkach: poparł przedmówczynię. 
Powiedział m.in.: „To nie jest dobry klimat dla przedsiębiorców”.  
Ośrodek Dukat zatrudnia 60 osób, więc jest sporym zakładem pracy 
na terenie Gminy Darłowo. „To nie Wójt jest tu winien takiej sytuacji, 
to wy Radni jesteście winni, Ŝe na wszystko pozwalacie i 
jednomyślnie się godzicie”. „To wy jesteście odpowiedzialni za to, Ŝe 
w tej gminie nic się nie dzieje pod względem gospodarczym. Korzyści 
z Dąbek ma cała gmina. Zaniedbania są tutaj na tym terenie co 
najmniej 10-letnie. Jak się pojedzie do Jarosławca, to okazuje się, Ŝe 
jednak moŜna inwestować i zdobywać środki unijne.”  „Ośrodek 
DUKAT dał do budŜetu gminy ok. 600 tys. w formie podatków.” 
Mówca powiedział, Ŝe mógł zainwestować w inną miejscowość, a 
jednak wybrał Dąbki. „To my jesteśmy solą tej ziemi i proszę Was 
Radni o pewne opamiętanie. Ile czasu będziemy słuchać, Ŝe gmina 
nie ma pieniędzy, Ŝe jest kryzys. Do czego my mamy zachęcać tych 
kuracjuszy? To nie są czasy, Ŝeby turysta w nocy szedł i potykał się 
o krzywe chodniki. Tą dziurawość gminy widać gołym okiem. My 
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• kaŜdą złotówkę wydając, najpierw oglądamy, Ŝeby nie splajtować. 

My dopiero tworzymy tą bazę uzdrowiskową, jesteśmy w ogonku i 
nikt tutaj nie przyjedzie. Pani Kosińska ma dosyć, Pan Ślepko ma 
dosyć i ja juŜ teŜ mam dosyć.” Wójt zaproponował drastyczną 
podwyŜkę opłaty uzdrowiskowej na 3,60 zł, argumentując Ŝe gmina 
ma wydatki. „Ustawodawca po to powołał tą opłatę uzdrowiskową, 
Ŝeby ona z powrotem wracała w formie inwestycji w uzdrowisko.” 
 
Na tym dyskusję zakończono. 
                                                       

W związku z brakiem dalszych  głosów w dyskusji – Przewodniczący 
poddał uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 14  radnych, 
głosując następująco: 11 głosów „za”, 3  głosy „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXVIII/383/2009  w sprawie ustalenia stawek opłaty miejscowej i 
uzdrowiskowej, terminu płatności oraz sposobu jej poboru na terenie 
Gminy Darłowo  została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr  21). 
 
 
Ad.12.  
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek podatku od 
nieruchomości, zwolnień od tego podatku oraz poboru podatku w 
drodze inkasa. DRUK NR 88/2009. 
 
Zastępca Wójta Gminy Darłowo p. Karolina Nakielska przedstawiła projekt 
uchwały wraz z uzasadnieniem ( zał. Nr 22). 
 
Uzasadnienie: 
„ Niniejszy projekt uchwały stanowi wykonanie dyspozycji zawartej w art. 5  ustawy 
z dnia 12 stycznia 1991 r. (Dz. U. z 2002 r. Nr 9, poz. 84 ze zm.) nakładając na 
Radę Gminy obowiązek określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 
terenie Gminy Darłowo. 
 
 PoniŜsza tabela przedstawia porównanie stawek podstawowych w podatku od 
nieruchomości w roku 2008 obowiązujących na terenie Gminy, oraz stawek z 2009 
roku i proponowanych na 2010 r.”   
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Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poinformował, Ŝe do rady gminy 
wpłynęły dwa pisma:  
                                                    
1)pismo INTERFERIE S.A z Lubina z dnia 17 września 2009 roku (zał. Nr 23),  
2) pismo INTERFERIE S.A z Lubina, Ośrodka Szkoleniowo- Wypoczynkowego 
DUKAT w Dąbkach, Sanatorium Uzdrowiskowego CEGIELSKI w Dąbkach z dnia 
25 września 2009 roku (zał. Nr 24). 
Ostatnie pismo dot. podatku od nieruchomości dla sanatoriów w Dąbkach w 
2010 roku, które przewodniczący przytoczył w całości: 
„Zwracamy się z uprzejmą prośbą , aby Rada Gminy planując budŜet Gminy na 
rok 2010, przeanalizował powaŜnie kwestię stawek podatku od nieruchomości 
dla sanatoriów działających w Uzdrowisku Dąbki. Na 44 gminy uzdrowiskowe w 
Polsce, tylko Połczyn Zdrój i Darłowo obłoŜyły sanatoria działające na swoim 
terenie maksy laną stawką podatku od nieruchomości. To raczej wątpliwy 
powód do chwały. Dodatkowo ściągnęliście Państwo z nas podatek liczony wg. 
Maksymalnie moŜliwej stawki za cztery lat wstecz. Pozbawiliście nas Państwo  

 
przedmiot opodatkowania 

 
stawka  

z 2008 r. 

 
stawka  

z 2009 r.  

stawka 
proponowana 
na rok 2010 

od gruntów  
1. związanych z prowadzeniem działalności 
gospodarczej  bez względu na sposób zakwalifikowania 
w ewidencji  gruntów i budynków od 1m2 pow.  

 
 

0,70 zł 

 
 

0,70 zł 

 
 

0,70 zł 

2. pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne retencyjne 
lub elektrowni wodnych – za 1 ha  powierzchni, 

 
3,74 zł 

 
3,74 zł 

 
4,04 zł 

3. pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej 
statutowej działalności pożytku publicznego przez 
organizacje pożytku publicznego  – od 1 m2 powierzchni 

 
0,20 zł 

 
0,20 zł 

 
0,35 zł 

od budynków lub ich części   
0,50zł 

 

 
0,60 zł 

 
0,60 zł 1. mieszkalnych od 1m2 pow. Użytkowej 

2. związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej 
oraz od budynków mieszkalnych lub ich części zajętych na 
prowadzenie działalności gosp. od 1 m2 pow. użytkowej.   

 
18,50 zł 

 
19,00 zł 

 
20,00 zł 

3. zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w 
zakresie obrotu kwalifikowanym materiałem siewnym od 
1m2 powierzchni użytkowej  

 
8,50 zł 

 
9,00 zł 

 

 
9,00 zł 

4. zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w 
zakresie udzielania świadczeń zdrowotnych od 1m2 
powierzchni użytkowej  

 
3,80 zł 

 
4,00 zł 

 
4,10 zł 

5.  pozostałych , w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej 
statutowej działalności pożytku publicznego przez 
organizacje pożytku publicznego od 1 m2 powierzchni 
użytkowej  

 
4,50 zł 

 
4,50 zł 

 
5,00 zł 

 

6.budynków letniskowych (budynków rekreacji 
indywidualnej) – od 1 m2 powierzchni użytkowej rocznie 

6,35 zł 6,50 zł 6,88 zł 

Od budowli  
 

2%  2% 2% 
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środków, które nie zbawiły budŜetu Gminy, a nas pozbawiły moŜliwości 
kolejnych inwestycji. PoniewaŜ Gmina Darłowo jak dotąd, przeznacza na Dąbki 
minimalne środki, musimy inwestować sami. To naprawdę nie fair, Ŝe gros 
dochodów Gminy pochodzi z Dąbek, a Gmina nie dość Ŝe nie przeznacza na 
Dąbki prawie Ŝadnych środków, to jeszcze ograbia nas z funduszy, które 
zamiast powiększać potencjał naszych obiektów i miejscowości Dąbki, słuŜą 
łataniu budŜetu Gminy. To dziwne, Ŝe Gmina o tak wielkim potencjale, ma 
kłopoty finansowe, podczas gdy inne gminy nadmorskie (Rewal, Jarosławiec, 
MrzeŜyno i inne) rozkwitają. Jest takie powiedzenie, Ŝe nie zarzyna się kury 
znoszącej złote jaja. W przypadku Gminy Darłowo wydaje się, Ŝe radni nie 
potrafią czerpać z mądrości ludowej. Wg. Informacji które posiadamy, w 
listopadzie zakończą się prace nad nową Ustawą uzdrowiskową, gdzie zostaną 
ściśle sprecyzowane stawki podatku od nieruchomości dla sanatoriów i będą to 
stawki minimalne. Obyście się Państwo nie rozczarowali, zakładając w 
dochodach Gminy stawki maksymalne, gdyŜ załoŜyliście sobie wirtualne 
dochody, które do Was nie wpłyną. Mało tego, w NSA toczy się postępowanie w 
sprawie podatków dla gmin uzdrowiskowych z powództwa Związku 
Zawodowego Solidarność. JeŜeli okaŜe się, Ŝe wyrok NSA będzie korzystny dla 
Powoda, to Gmina będzie musiała zwrócić niesłusznie pobrane naleŜności dla 
naszych sanatoriów. Wydaje się, Ŝe lepiej być partnerem podmiotów 
przynoszących Gminie duŜe dochody, niŜ tylko bezlitosnym egzekutorem. 
Przypominam i, Ŝe Gmina uzyskuje bardzo duŜe wpływy z opłaty 
uzdrowiskowej, a począwszy od roku 2010 do Gminy zaczną napływać środki z 
budŜetu Państwa, naleŜne Gminie z tytułu statusu Gminy Uzdrowiskowej. 
Biorąc powyŜsze pod uwagę, mamy nadzieję na obopólnie korzystną 
współpracę z Gminą, na rozwój Uzdrowiska, zwiększanie się dochodów Gminy 
z innych źródeł niŜ podatek od nieruchomości ściągany z sanatoriów i 
rozsądek Radnych.” 
 
Przewodniczący rady poinformował zebranych , Ŝe w/w pisma były 
przedmiotem obrad wszystkich resortowych komisji rady gminy.   
 
 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
 
Przewodniczącemu Komisji Uzdrowiskowej p. JÓZEFOWI SZYMACHA, który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały.  
 
 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która przedstawiła 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
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W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 14  radnych, głosując 
następująco: 11 głosów „za”, 3 głosy „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXVIII/384/2009 w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości, 
zwolnień od tego podatku oraz poboru podatku w drodze inkasa   została 
podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr 25). 
 
 
Ad.13.  
Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
środków transportowych i zwolnień od tego podatku  . DRUK NR 
89/2009. 
Zastępca Wójta Gminy Darłowo p. Karolina Nakielska przedstawiła projekt 
uchwały wraz z uzasadnieniem ( zał. Nr 26). 
Uzasadnienie: 
„Wójt Gminy Darłowo zaproponował następujące stawki podatku od środków 
transportowych obowiązujące na  terenie Gminy Darłowo w stosunku rocznym w wysokości: 
1) od samochodu cięŜarowego o dopuszczalnej masie całkowitej powyŜej 3,5 tony i poniŜej 

12 ton : 
a/ powyŜej 3,5 tony do 5,5 tony włącznie  –  486,76 zł  
b/od 5,5 tony do 9 ton włącznie  –   642,91 zł 
c/powyŜej 9 ton do 12 ton włącznie  –  1.168,24 zł   

2) od samochodu cięŜarowego o dopuszczalnej masie całkowitej równej lub wyŜszej niŜ 12 
ton : 

Liczba osi i dopuszczalna 
masa całkowita (w tonach) 

Stawka podatku (w złotych) 

oś jezdna (osie jezdne) 

z zawieszeniem 
pneumatycznym lub 

zawieszeniem uznanym 
za równowaŜne 

 

inne systemy zawieszenia  
osi jezdnych 

nie mniej 
niŜ 

mniej niŜ 

                                                              Dwie osie 

                         

12 15                 1 911,40 zł                                         1 911,40  zł 

15                  1947,07 zł                1 947,07  zł 

                                                             Trzy osie 

12 19                 1 911,40 zł                1 911,40 zł 

19 25                 1 947,07 zł                1 947,07 zł 

25                  1 947,07 zł                1 947,07 zł 

  Cztery osie i więcej 

12 29                1 947,07 zł                1 947,07 zł  

29 31                1 947,07 zł                2 364,24  zł   

31                 1 947,07 zł                                 2 364,24  zł 
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3) ciągniki siodłowe i balastowe przystosowane do uŜywania łącznie z naczepą lub 

przyczepą o dopuszczalnej masie całkowitej zespołu  pojazdów  3,5 tony i poniŜej 12 ton 
– 1 265,59  zł  

4) ciągniki siodłowe i balastowe przystosowane do uŜywania łącznie z naczepą lub 
przyczepą o dopuszczalnej masie całkowitej zespołu pojazdów równej lub wyŜszej niŜ 12 
ton w zaleŜności od dopuszczalnej masy całkowitej zespołu pojazdów;  

 
 
 
Liczba osi i dopuszczalna 
masa całkowita zespołu 

pojazdów: ciągnik siodłowy + 
naczepa, ciągnik balastowy + 

przyczepa (w tonach) 

 
Stawka podatku (w złotych) 

oś jezdna (osie jezdne) 
 z zawieszeniem 

pneumatycznym lub 
zawieszeniem uznanym  

za równowaŜne 

 
inne systemy zawieszenia  

osi jezdnych 
 
nie mniej niŜ 

 
mniej niŜ 

dwie osie 

12 31                1 914,94  zł                1 914,94 zł 

31                 1 914,94  zł                1 826,91 zł 

    

Trzy osie 

12 40                1 914,94 zł                1 657,91 zł 

40                 1 947,07 zł                2 402,86 zł 

 
5) przyczepy i naczepy, które łącznie z pojazdem silnikowym posiadają dopuszczalną masę 

całkowitą od 7 ton i poniŜej 12 ton, z wyjątkiem związanych wyłącznie z działalnością 
rolniczą prowadzoną przez podatnika podatku rolnego –   223,61 zł  

6) przyczepy i naczepy, które łącznie z pojazdem silnikowym posiadają dopuszczalną masę 
całkowitą równą lub wyŜszą niŜ 12 ton, z wyjątkiem związanych wyłącznie z 
działalnością rolniczą prowadzoną przez podatnika podatku rolnego.  

 
Liczba osi i dopuszczalna 
masa całkowita zespołu 

pojazdów: naczepa/przyczepa 
+ pojazd silnikowy (w tonach) 

 
Stawka podatku (w złotych) 

oś jezdna (osie jezdne)  
z zawieszeniem 

pneumatycznym lub 
zawieszeniem uznanym  

za równowaŜne 

 
inne systemy zawieszenia osi 

jezdnych 

 

nie mniej niŜ 

 

Mniej niŜ 

1 oś 

12 25                 375,92  zł                  375,92  zł 

    

25                    375,92 zł                    541,70 zł 

2 osie  

12 28                  375,92 zł                     372,05 zł 

28 33                  591,83 zł                    819,31 zł 

33 38                                          819,31 zł                  1 245,35 zł 

38 44               1 108,48 zł                 1 638,63 zł 

 

3 osie 

12 38                  621,30  zł                    907,98  zł 

38                   908,95  zł                  1234,74  zł 
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7) autobusy w zaleŜności od liczby miejsc do siedzenia: 

a) mniejszej niŜ 30 miejsc – 292,05  zł  
b) równej lub wyŜszej niŜ 30 miejsc -  649,66 zł”                                                                

 
 
„Niniejszy projekt uchwały stanowi wykonanie dyspozycji zawartej w art. 19 ustawy z dnia 
12 stycznia 1991 r. o podatkach i opłatach lokalnych / Dz. U. z 2002 r. Nr 9, poz. 84 ze 
zm./ nakładając  na radę obowiązek określenia wysokości stawek kwotowych w podatku od 
środków transportowych. Stawki określone przez Radę Gminy nie mogą przekroczyć zgodnie 
z projektem Obwieszczenia Ministra Finansów w sprawie górnych granic stawek kwotowych 
podatków i opłat lokalnych w 2010 r. określonych w art. 10 ust.1 ustawy. 
Proponuje się podwyŜszenie stawek w podatku od środków transportowych o 5%  w 
stosunku do ub. roku.”     
 

 

 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która przedstawiła 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
 
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 14  radnych, głosując 
następująco: 14 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXVIII/385/2009  w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
środków transportowych i zwolnień od tego podatku   została podjęta 
przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr 27 ). 
 
 
Ad.14.  
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dziennych stawek opłaty 
targowej, terminu płatności i sposobu jej poboru na terenie Gminy 
Darłowo . DRUK NR 90/2009. 
Zastępca Wójta Gminy Darłowo p. Karolina Nakielska przedstawiła projekt 
uchwały wraz z uzasadnieniem ( zał. Nr 28). 
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Uzasadnienie: 

          „Wójt Gminy Darłowo zaproponował następujące  dzienne stawki opłaty 
targowej pobieranej od osób fizycznych, osób prawnych i jednostek 
organizacyjnych nie mających osobowości prawnej, za kaŜdy 1 m2 
wykorzystywanej powierzchni w następujących wysokościach: 

       1) przy powierzchni do 10 m2 - 3 zł za kaŜdy m2 

       2) przy powierzchni od 10 m2 do 20 m2 - 2 zł za kaŜdy m2 

       3) powyŜej 20 m2 - 1 zł za 1 m2 nie więcej niŜ 681,54 zł” 

 
„ Niniejszy projekt uchwały stanowi wykonanie dyspozycji Ustawy o podatkach i 

opłatach lokalnych. Zgodnie z obwieszczeniem Ministra Finansów z dnia 3 sierpnia  

2009r. w sprawie górnych granic stawek kwotowych podatków i opłat  

lokalnych  wysokość dziennych stawek opłaty targowej, terminu płatności i sposobu 

jej poboru ustalanej przez Radę Gminy nie moŜe przekroczyć stawek określonych w 

art.19 pkt 1” 

 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
 
Przewodniczącemu Komisji Uzdrowiskowej p. JÓZEFOWI SZYMACHA, który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały.  
 
 
 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która przedstawiła 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
 
                                               
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 14  radnych, głosując 
następująco: 14 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
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Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXVIII/386/2009  w sprawie ustalenia dziennych stawek opłaty targowej, 
terminu płatności i sposobu jej poboru na terenie Gminy Darłowo  
została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr 29). 
 
 
Ad.15.  
Podjęcie uchwały w sprawie obniŜenia średniej ceny skupu Ŝyta 
przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku rolnego na obszarze 
Gminy Darłowo w 2010 roku. DRUK NR 91/2009. 
 
Zastępca Wójta Gminy Darłowo p. Karolina Nakielska przedstawiła projekt 
uchwały wraz z uzasadnieniem ( zał. Nr 30). 
Uzasadnienie: 
„Zgodnie z art. 6 ust. 1 ustawy o podatku rolnym stawka tego podatku za rok 
podatkowy wynosi: 

1) od 1 ha przeliczeniowego gruntów gospodarstwa rolnego – równowartość 
pienięŜną 2,5 q Ŝyta 

2) od 1 ha gruntów nie stanowiących gospodarstwa rolnego – równowartość 
pienięŜną         5 q Ŝyta – obliczone wg średniej ceny skupu Ŝyta za pierwsze 
trzy kwartały roku poprzedzającego rok podatkowy. 

2.  Średnią cenę skupu Ŝyta ustala się na podstawie komunikatu prezesa Głównego 
Urzędu Statystycznego, ogłaszanego w Dzienniku Urzędowym Rzeczypospolitej 
Polskiej „Monitor Polski” w terminie 20 dni po upływie  trzeciego kwartału. 
 
 3. Rada Gminy jest uprawniona do obniŜenia w formie uchwały średniej ceny 
skupu Ŝyta, wynikającej z komunikatu prezesa GUS.       
   
          Proponuje się o przyjęcie stawki na 2010 r. za  1q  w wysokości  30,00 
zł  co stanowić będzie: 
 

  - dla osób posiadających gospodarstwa rolne        
                        30,00 zł x  2,5q  Ŝyta   =  75,00 zł    
  - dla pozostałych osób posiadających grunty do 1 ha , sklasyfikowane jako 
uŜytki rolne 
                        30,00 zł  x  5q   Ŝyta   =  150,00 zł 

 
 
W  2009 r. stawka za  1q  wynosiła  27,50 zł  co stanowiło: 
 
  - dla osób posiadających gospodarstwa rolne        
                        27,50 zł x  2,5q  Ŝyta   =   68,75 zł    
  - dla pozostałych osób posiadających grunty do 1 ha , sklasyfikowane jako 
uŜytki rolne 
                        27,50 zł  x   5q   Ŝyta   =  137,50 zł 

 
 

Jednocześnie Rada Gminy zarządza pobór podatku rolnego od osób 
fizycznych w drodze inkasa oraz ustala wynagrodzenie inkasentów”. 
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Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił NEGATYWNĄ  opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił WNIOSEK  komisji dot. projektu uchwały: 
           „Komisja Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury 
Technicznej Rady Gminy Darłowo na swoim posiedzeniu w dniu 15 października 
2009 roku podjęła następujący wniosek: 

• w projekcie uchwały w sprawie obniŜenia ceny skupu Ŝyta przyjmowanej jako 
podstawa obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo w 2010 
roku – DRUK NR 91/2009 proponuje się przyjęcie stawki na 2010 rok za 1q 
w wysokości 27,50 zł, co stanowić będzie: 

•  dla osób posiadających gospodarstwa rolne: 27,50 zł x 2,5q Ŝyta = 68,75 zł 

•  dla pozostałych osób posiadających grunty do 1 ha, sklasyfikowane jako 
uŜytki rolne: 27,50 zł x 5q Ŝyta = 137,50 zł. „ 

• Wniosek uzyskał akceptację Rady Gminy Darłowo: w głosowaniu 
wzięło udział 14 radnych, głosując następująco: 6 głosów „za”, 4 głosy 
„przeciw”, 4 głosy „wstrzymujące się”.                                                                                    

W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę wraz z WNIOSKIEM pod głosowanie, w którym udział wzięło 13  
radnych, głosując następująco: 6 głosów „za”, 4 głosy „przeciw”, 3 głosy 
„wstrzymujące się”. 
Jeden radny nie brał udziału w głosowaniu. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXVIII/387/2009  w sprawie obniŜenia średniej ceny skupu Ŝyta 
przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku rolnego na obszarze 
Gminy Darłowo w 2010 roku  została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( 
zał. Nr 31). 
 
Ad.16.  
Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatku rolnego i 
leśnego od osób fizycznych w drodze inkasa i określenia wysokości 
wynagrodzenia za inkaso . DRUK NR 92/2009. 
 
Zastępca Wójta Gminy Darłowo p. Karolina Nakielska przedstawiła projekt 
uchwały wraz z uzasadnieniem ( zał. Nr 32). 
Uzasadnienie: 
„Projekt uchwały dotyczy poboru podatku rolnego i leśnego od osób fizycznych w 
drodze inkasa. Inkasenci zostaną wyznaczeni odrębną uchwałą. Za czynność inkasa 
inkasent otrzymywać będzie wynagrodzenie w wysokości 10% od zainkasowanych 
kwot.” 
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Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która przedstawiła 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 14  radnych, głosując 
następująco: 14 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXVIII/388/2009  w sprawie zarządzenia poboru podatku rolnego i 
leśnego od osób fizycznych w drodze inkasa i określenia wysokości 
wynagrodzenia za inkaso  została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. 
Nr 33). 
 
Ad.17.  
Podjęcie uchwały w sprawie wydzierŜawienia nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. dz. nr geodez. 199/4 w Dobiesławiu)  . 
DRUK NR 93/2009. 
 
Zastępca Wójta Gminy Darłowo p. Karolina Nakielska przedstawiła projekt 
uchwały wraz z uzasadnieniem ( zał. Nr 34). 
Uzasadnienie: 
Po zapoznaniu się z wnioskiem Pani Krystyny Kowalczyk, zam. Darłowo w sprawie 
wydzierŜawienia działki nr 199/4 połoŜonej w obrębie ewidencyjnym Dobiesław, 
Wójt Gminy Darłowo postanowił przedłoŜyć propozycję projektu uchwały dot. 
wydzierŜawienia w/w działki. W planie zagospodarowania przestrzennego działka 
przeznaczona jest pod teren zabudowy mieszkaniowej-rekreacyjnej na działce nie 
mniejszej niŜ 1000m², oznaczonej symbolem MR-1.” 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
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W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 14  radnych, głosując 
następująco: 11 głosów „za”, 3  głosy „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXVIII/389/2009  w sprawie wydzierŜawienia nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. dz. nr geodez. 199/4 w Dobiesławiu)  
została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr 35 ). 
 
 
Ad.18.  
Podjęcie uchwały w sprawie wydzierŜawienia nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. dz. nr geodez. 239/1 w Krupach). DRUK 
NR 94/2009. 
 
Zastępca Wójta Gminy Darłowo p. Karolina Nakielska przedstawiła projekt 
uchwały wraz z uzasadnieniem ( zał. Nr 36). 
Uzasadnienie: 
Po zapoznaniu się z wnioskiem Pana Wiesława Dominiak zam. Krupy  w sprawie 
wydzierŜawienia działki nr 239/1 połoŜonej w obrębie ewidencyjnym Krupy, Wójt 
Gminy Darłowo postanowił przedłoŜyć propozycję projektu uchwały dot. 
wydzierŜawiania w/w działki. 
W planie zagospodarowania przestrzennego działka przeznaczona jest pod teren 
produkcji rolnej, oznaczony symbolem RO-1; drogi publiczne klasy drogi głównej, 
oznaczonej symbolem KG.”  
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 14  radnych, głosując 
następująco: 14 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
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Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXVIII/390/2009  w sprawie wydzierŜawienia nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. dz. nr geodez. 239/1 w Krupach) została 
podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr 37). 
 
 
Ad.19.  
Podjęcie uchwały w sprawie wydzierŜawienia nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. dz. nr geodez. 494/4 w obr. Słowino-
Słowinko) . DRUK NR 95/2009. 
 
Zastępca Wójta Gminy Darłowo p. Karolina Nakielska przedstawiła projekt 
uchwały wraz z uzasadnieniem ( zał. Nr 38). 
Uzasadnienie: 
„Po zapoznaniu się z wnioskiem „POLKOMTEL” spółka akcyjna z siedzibą w 
Warszawie w sprawie wydzierŜawienia działki nr 494/4 połoŜonej w obrębie 
ewidencyjnym Słowino-Słowinko, Wójt Gminy Darłowo postanowił przedłoŜyć 
propozycję projektu uchwały dot. wydzierŜawienia w/w działki. 
W planie zagospodarowania przestrzennego działka przeznaczona jest pod teren 
urządzeń zaopatrzenia wody, oznaczonej symbolem OT-2.” 
 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
 
                                                                                                     
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 14  radnych, głosując 
następująco: 14 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXVIII/391/2009  w sprawie  wydzierŜawienia nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo (dot. dz. nr geodez. 494/4 w obr. 
Słowino-Słowinko)   została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr 39). 
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Ad.20.  
Podjęcie uchwały w sprawie odpłatnego ustanowienia słuŜebności 
przesyłu (dot. dz. nr 315 w Kopań). DRUK NR 96/2009. 
Zastępca Wójta Gminy Darłowo p. Karolina Nakielska przedstawiła projekt 
uchwały wraz z uzasadnieniem ( zał. Nr 40). 
Uzasadnienie: 
„Po zapoznaniu się z wnioskiem Energa-Operator S.A. Oddział w Koszalinie 
postanowił przedłoŜyć pod obrady Rady Gminy Darłowo propozycję uruchomienia 
procedury ustanowienia słuŜebności przesyłu dla działki gruntu nr 315 połoŜonej w 
miejscowości Kopań stanowiącą własność Gminy Darłowo. W planie 
zagospodarowania przestrzennego działka przeznaczona jest pod:  

• dz. nr 315 – drogi publiczne klasy drogi dojazdowej oznaczone symbole 
KD.” 

 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 14  radnych, głosując 
następująco: 14 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXVIII/392/2009  w sprawie odpłatnego ustanowienia słuŜebności 
przesyłu (dot. dz. nr 315 w Kopań) została podjęta przez Radę Gminy 
Darłowo. ( zał. Nr 41). 
 
 
Ad.21.  
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu usuwania azbestu oraz 
wyrobów zawierających azbest wraz z inwentaryzacją dla Gminy 
Darłowo. DRUK NR 97/2009. 
Zastępca Wójta Gminy Darłowo p. Karolina Nakielska przedstawiła projekt 
uchwały wraz z uzasadnieniem ( zał. Nr 42). 
Uzasadnienie: 
„Niniejsza uchwała jest realizacją zadań gminy wynikających z Planu Gospodarki 
Odpadami Gminy Darłowo oraz Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Darłowo, 
przyjętych Uchwałą Nr XIV/167/2004 z dnia 17 czerwca 2004 roku. W Planie 
Gospodarki Odpadami Gminy Darłowo zaplanowano opracowanie powiatowego  
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programu usuwania azbestu ze szczegółową inwentaryzacją wyrobów w 
poszczególnych gminach. Program ten jest niezbędnym dokumentem w aplikowaniu 
wniosków w ramach konkursów usuwania azbestu, organizowanych przez 
Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej.” 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 14  radnych, głosując 
następująco: 14 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXVIII/393/2009  w sprawie przyjęcia Programu usuwania azbestu oraz 
wyrobów zawierających azbest wraz z inwentaryzacją dla Gminy 
Darłowo   została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr 43). 
 
 
 
Ad. 22. Sprawozdanie z analizy oświadczeń majątkowych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak 
poinformował zebranych, Ŝe: 
 
1)Zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym – radni gminy 
Darłowo : 
złoŜyli oświadczenie majątkowe do dnia 30 kwietnia 2009 roku, według 
stanu na dzień 31 grudnia roku poprzedniego. 

 
 

2)W Gminie Darłowo wszyscy radni wywiązali się z obowiązku wynikającego 
z art. 24 h ust 4 ustawy o samorządzie gminnym.   
 
 
3)Informacje zawarte w oświadczeniu majątkowym są  jawne, z wyłączeniem 
informacji o adresie zamieszkania składającego oświadczenie oraz o miejscu 
połoŜenia nieruchomości. Informacje te są opublikowane w Biuletynie 
Informacji Publicznej. 
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4)Wszyscy radni wypełnili oświadczenia majątkowe z zachowaniem formuły 
„nie dotyczy” przewidzianej we wskazówkach zawartych we wzorze 
oświadczenia opatrzonych zwrotem „uwaga”. 
 
5)Nie stwierdzono nieprawidłowości  w analizowanych oświadczeniach 
majątkowych . 
 
 
6)Wykonując dyspozycje zawarte w ustawie, kopie oświadczeń majątkowych 
przekazano Urzędowi Skarbowemu w Koszalinie. Uwagi Naczelnika Drugiego 
Urzędu Skarbowego w Koszalinie zostały przedstawione zainteresowanym 
radnym. (zał. Nr 44). 
 
Sprawozdanie z analizy oświadczeń radnych stanowi zał. Nr 45.  
 
Radni otrzymali ponadto sprawozdanie z analizy oświadczeń majątkowych 
dokonanych przez Wójta Gminy Darłowo.(zał. Nr 46). 
 
 
RADA GMINY PRZYJĘŁA SPRAWOZDANIA Z ANALIZY  OŚWIADCZEŃ 
MAJĄTKOWYCH – BEZ UWAG. 
 
 
 
Ad.22. Wolne wnioski i zapytania. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak poinformował 
zebranych, Ŝe komisje dokonały analizy informacji o sprzedaŜy 
nieruchomości za pierwsze półrocze 2009 roku. (zał. Nr 47).  
 
Rada Gminy przyjęła powyŜszą informację, bez uwag. 
 
Ad.23. Zakończenie sesji. 
Wobec wyczerpania porządku obrad – Przewodniczący Rady Gminy Darłowo 
p. Władysław Krakowiak zamknął obrady XXVIII sesji Rady Gminy Darłowo o 
godzinie 13.40  dnia  22 października  2009 roku. 
 
Sekretarz obrad: 
 
Jan Fraszko 
 
 
                                                      Przewodniczący Rady Gminy Darłowo 
                                                                     Władysław Krakowiak 
Protokołowała: 
ElŜbieta Koralewska-Winiarek 
Kierownik Biura Rady  


